
 

 

PROTOKÓŁ z VIII posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które odbyło 

się 2 czerwca 2021 roku, o godzinie 13:00 w formie wideokonferencji. 

Dyskusja w sprawie sztucznej inteligencji. 

Kierownik zespołu roboczego Sztuczna Inteligencja po spotkaniu z grupą roboczą MC 

nakreślił obecny stan prac. Grupa jest na etapie organizacji. Obecnie konsultacje trwają dla 

dwóch regulacji. Jeden to tzw. AI regulations, regulujący wyzwania związane z rozwojem 

sztucznej inteligencji oraz użytkowaniem systemów sztucznej inteligencji. Zawiera 

klasyfikację systemów - te których nie można używać w Unii Europejskiej, są wymienione 

wprost. Takim przykładem jest biometria w czasie rzeczywistym dla celów identyfikacyjnych 

osób dla sił porządkowych. 

Zrealizowany jest także duży fragment związany z systemami AI wysokiego ryzyka i są ogólne 

założenia oraz wytyczne, które mówią, jak ten system powinien powstawać, w jaki sposób 

komunikować się z użytkownikiem itd. Są też wskazane mechanizmy, które mają o to dbać z 

punktu widzenia Komisji Europejskiej oraz propozycja organów lokalnych. Oprócz tego 

dokumentu jest jeszcze drugi, który mówi o skoordynowanym planie w sprawie sztucznej 

inteligencji – o strategiach krajowych i finansowaniu przez UE partnerstw publiczno-

prywatnych i badań naukowych oraz sieci innowacji. Prowadzone są konsultacje publiczne  

tego dokumentu. 

Obowiązującym dokumentem dotyczącym sztucznej inteligencji jest polityka dla rozwoju 

sztucznej inteligencji w Polsce od roku 2020. Plan wykonawczy strategii jest realizowany i 

ustalany przez Departament GovTech Polska w KPRM. 

Trwają prace nad szeregiem rozwiązań, które dotyczą wprost lub pośrednio AI jak np. portal 

Sztuczna Inteligencja, Zintegrowana Platforma Analityczna, Wirtualne Składnice Danych. 

Na pierwsze posiedzenie Rady w lipcu br. planowane jest wystąpienie zespołu roboczego w 

sprawie sztucznej inteligencji. 

W takcie dyskusji poruszono aspekt odpowiedzialności osobowej za decyzje wynikające z 

zastosowania sztucznej inteligencji oraz odpowiedzialności administracyjnej w odniesieniu 

do rozporządzenia Komisji Europejskiej w sprawie sztucznej inteligencji. 

Zauważano, że Komisja Europejska w tym dokumencie nakłada bardzo ambitną regulację 

rynku, który dopiero rozwija się i buduje stawiając bardzo mocno na aspekt etyczny i 

bezpieczeństwa, jednocześnie nie dając narzędzi stymulujących dla europejskich firm do 

inwestowania w rozwiązania sztucznej inteligencji, a europejskie firmy nie są na tym rynku 

obecnie liderami. Nowa technologia wymaga działania tu i teraz, a nie procedur 

administracyjnych, kolejnych organów kolegialnych, które będą debatowały nad tą strategią. 

W podejściu europejskim bardzo mocno dostrzeżono aspekt bezpieczeństwa i dostawców 

wysokiego ryzyka w tym zakresie. Zastanawiano się również, na ile polska Strategia AI, która 

została przyjęta jest adekwatna i zbieżna z nowym podejściem europejskim do tego tematu, 

a na ile będzie trzeba ją modyfikować. 



 

 

Nawiązano do dokumentu Polityka rozwoju sztucznej inteligencji w Polsce oraz planu działań 

realizujących tą politykę. 

Obecny na posiedzeniu Dyrektor J. Paziewski wspominał, że strukturalnie/organizacyjnie  

nadzór nad wdrażaniem tej polityki ma mieć Komitet Rady Ministrów ds. Cyfryzacji. 

Zdecydowano o powołaniu zespołu zadaniowego przy Komitecie. 

Wolne wnioski. 

Wspomniano, o konsultacjach Programu „Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego 

2021-2027”. Są tam zapisy dotyczące kompetencji cyfrowych. Zespół Rady spotka się z grupą 

ds. kompetencji cyfrowych, aby odnieść się do zapisów w dokumencie. 

Pan Przewodniczący wspomniał o opłacie reprograficznej, która wymusiłaby podwyżki cen 

sprzętu elektronicznego. Zastanawiano się czy można wyłączyć sprzęt dla celów 

edukacyjnych z takiej opłaty. Rada stworzy stanowisko w tej sprawie. 

W ramach Nowego Ładu jest wiele elementów, które będą miały podatkowo bądź 

okołopodatkowo wpływ na branże ICT. Rozważano czy Rada powinna pochylić się nad 

regulacjami zawartymi w Nowym Ładzie, które będą miały bezpośrednie znaczenie dla 

sektora ICT w zakresie chociażby utrzymania miejsc pracy informatyków. 

Wystąpienie Pana Ministra Marka Zagórskiego oraz Pana Ministra Janusza 

Cieszyńskiego. 

Pan Minister M. Zagórski podziękował za współprace zarówno z Radą obecnej jak i 

poprzedniej kadencji. Wskazał, że zależało mu na tym, aby dialog z partnerami społecznymi, 

bo takim organem jest Rada, był bardzo aktywny. Podziękował także Radzie za przyjmowanie 

stanowisk w różnych tematach. W minionych kilku latach udało się uruchomić procesy i 

projekty, które przedtem były symbolem niemocy państwa cyfrowego. Posiadamy m.in. e-

recepty, e-zwolnienia, e-rejestrację, dowód z warstwą elektroniczną, 11 mln profili 

zaufanych. Jest wiele przykładów na to, by uznać, że jesteśmy państwem, które w sferze 

cyfrowej zrobiło bardzo duży postęp. Pan Minister zaznaczył, iż ma satysfakcję, że mógł w 

tych działaniach uczestniczyć i kierować niektórymi procesami, na które złożyła się praca 

wielu ludzi. 

Pan Przewodniczący również podziękował Panu Ministrowi za współpracę oraz za bardzo 

dobrą współpracę Ministerstwa z Radą. 

Pan Minister Janusz Cieszyński wskazał, że objęcie stanowiska Sekretarza Stanu w KPRM jest 

wielkim wyróżnieniem, ale także wyzwaniem. Pan Minister wyraził otwartość na współpracę 

oraz konstruktywny dialog z Radą. 

Rada wskazała kompetencje cyfrowe jako temat, jakim chciałaby się zająć i przedstawić Panu 

Ministrowi stanowisko w tej sprawie. Pan Przewodniczący wyraził zdanie, że jest to temat na 

podstawowym poziomie i zaproponował, by Pan Minister ze wstępnymi uwagami Rady do 

tego programu się zapoznał. Jest to jeden z kluczowych dokumentów i filarów rozwoju 

cyfryzacji. 



 

 

Pan Przewodniczący zaproponował zajęcie przez Radę stanowiska w sprawie projektów 

aktów prawnych Komisji Europejskiej: Digital Services Act oraz Digital Markets Act. 

  



 

 

Uczestnicy posiedzenia: 

Członkowie Rady: 

1. Izabela Albrycht 

2. Katarzyna Chałubińska-Jentkiewicz 

3. Janusz Cieszyński – Wiceprzewodniczący 

4. Andrzej Dulka 

5. Agnieszka Gryszczyńska 

6. Michał Kanownik 

7. Janusz Kosiński  

8. Karol Krawczyk 

9. Anna Beata Kwiatkowska 

10. Mirosław Maj 

11. Dariusz Milka 

12. Aleksandra Musielak 

13. Józef Orzeł  - Przewodniczący 

14. Bolesław Piasecki 

15. Paweł Śniatała  

16. Robert Trętowski 

17. Mateusz Tykierko 

18. Marcin Zarzecki 

Zaproszeni goście: 

19. Marek Zagórski, Sekretarz Stanu w KPRM 

20. Wiesław Paluszyński, ekspert Rady 

Sekretariat Rady i pracownicy Kancelarii Prezesa Rady Ministrów: 

21. Jacek Paziewski, Dyrektor Departamentu Architektury Informacyjnej Państwa w 

KPRM 

22. Tomasz Proć, Dyrektor Departamentu Telekomunikacji w KPRM 

23. Marcin Błach, Dyrektor Departamentu Zarządzania Systemami w KPRM 

24. Michał Pariaszewski, Dyrektor Departamentu Rozwiązań Innowacyjnych w KPRM 

25. Grzegorz Czwordon, Zastępca Dyrektora Departamentu Telekomunikacji w KPRM 



 

 

26. Agnieszka Kułakowska, Zastępca Dyrektora Departamentu Zarządzania Danymi w 

KPRM 

27. Monika Skrzyńska, Zastępca Dyrektora Departamentu Architektury Informacyjnej 

Państwa w KPRM 

28. Krzysztof Głomb, Pełnomocnik Ministra Cyfryzacji do spraw współpracy z 

administracją samorządową Rzeczpospolitej Polskiej 

29. Julian Dobrowolski, Doradca sekretarza stanu 

30. Katarzyna Staromłyńska-Gójska, KPRM 

31. Anna Supeł, KPRM 

32. Joanna Laskowska, KPRM 
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